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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de maximale mestproductie ter 
internetconsultatie gegaan. Deze wijziging heeft een grote impact op mijn bedrijfsvoering. Ik vind het 
bijzonder spijtig dat er een onterechte relatie wordt gelegd tussen de productieplafonds en het 
toepassen van de derogatie en daaraan vervolgens ook afroming van productierechten bij overdracht 
wordt gekoppeld. Bovendien heeft de pluimveesector geen mestprobleem. 
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact die deze voorgestelde wijziging heeft op mijn bedrijf. 
 
 Wij hebben sinds 1996 een bedrijf met vleeskuikens in Hedel op dit bedrijf produceren we 

pluimveevlees met een zo klein mogelijke impact op het milieu. Dit doen we door zo efficiënt 
mogelijk te produceren. Op deze wijze kunnen we dus vlees produceren met zo min mogelijk 
grondstoffen en veel aandacht voor het dier. [Geef kort weer wat voor type bedrijf u heeft 

 Momenteel zij wij bezig met her realiseren van een nieuw pluimveestal die voorzien is van de 
nieuwste technieken op het gebied van milieu, denk hierbij onder andere aan fijnstofreductie en 
energie besparing door het gebruik van warmtewisselaars en energiezuinige verlichting. 
Daarnaast maken we gebruik van een efficiënt ventilatiesysteem wat doormiddel van 
frequentieregelaars altijd exacte der juiste hoeveelheid lucht ververst. Doordat we 
pluimveerechten van gemiddeld genomen oudere en minder moderne bedrijven kopen 
(stoppers) en deze gaan gebruiken in onze nieuwe stal zal er per saldo een lagere uitstoot van 
NH3 en fijnstof zijn in Nederland ook het energieverbruik zal per saldo dalen door de efficiëntere 
manier van werken in deze nieuwe. 

 De mestafzet op ons bedrijf is geregeld door het leveren van de mest aan de mestverbranding 
(hiervoor heeft ons bedrijf een langjarige contract (looptijd 12 jaar)), daar wordt de mest 
gebruikt als grondstof voor het opwekken van energie en de as die overblijft wordt gebruikt als 
anorganische meststof in de landbouw, waardoor de kringloop rond is.  Na de uitbreiding waar 
we mee bezig zijn leveren we brandstof voor de productie van stroom  voor ongeveer 300 
huishoudens.  

 Momenteel hebben we al onze pluimveerechten in eigendom en tot het moment van het 
afronden van de nieuwbouw verleasen we jaarlijks nog een deel van onze rechten. Nadat de stal 
gereed is moeten we nog een aantal rechten aankopen. De afroming van de productie rechten 



heeft tot gevolg dat de aankoop kosten van de rechten omhoog gaan en daarnaast wordt de 
benodigde flexibiliteit door het afromen van de lease rechten onmogelijk gemaakt. 

 Doordat de gemiddelde milieu impact van de pluimveehouderij afneemt door het vervangen van 
oude stallen door nieuwe milieu bewuste stallen met een lagere  milieu impact zou het juist 
gestimuleerd moeten worden dat er nieuwe stallen gebouwd worden. In alle gevallen zorgt de 
verkoop van mestproductierechten van stoppers aan bedrijven die willen uitbreiden dus voor 
een lagere milieu impact het afromen van rechten bij verkoop zorgt er voor dat het vervangen 
van oude stallen door nieuwe stallen moelijker wordt (lees duurder). 

 Doordat de mest die bij ons geproduceerd wordt buiten de landbouw afgezet wordt draagt deze 
niet bij aan het mestprobleem dat er is 

 De uitbreiding van ons pluimveebedrijf komt mede doordat er een opvolger in spee aanwezig is. 
 De mogelijke effecten van de LBV en LBV + regeling zullen al zorgen voor een flinke reductie van 

de mestproductie in de pluimveehouderij 
 Daarnaast zijn er veel bedrijven in de veehouderij die op termijn geen opvolger hebben en dus 

waarschijnlijk zullen stoppen 
 In deze wijziging maakt u het daarnaast mogelijk dat zonder toetsing bij de Tweede en Eerste 

kamer de afroming of productieplafonds kunnen worden aangepast. Dit zorgt voor veel 
onzekerheid bij veehouders omdat op deze manier de democratie met de daarbij behorende 
toetsing voor de kamers wordt omzeilt 

Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
 
Bas Bronk 
Hedel 


